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Почиње изградња постројења за пречишћавање
отпадних вода

Србобран гради
пречистач отпадних вода

Општина Србобран издваја четири милиона 
динара за финансирање најбољих судената.

Улагање у образовање један је од 
приоритета локалне самоуправе

Одобрене
стипендије за 
92 студента

Az író születésnap-
ján mutatták be a 
Gion Nándor-albumot 
Szenttamáson

„Сећамо се и бољих времена па Србобран није имао снаге да крене 
у изградњу пречистача и канализације. Коначно смо успели да обе-
збедимо велику инвестицију и њена реализација створиће услове да 
остваримо вишедеценијски план – да Србобран има канализациону 
мрежу“, каже за Србобрански информатор Радивој Парошки, пред-
седник општине Србобран. 

Јубиларна 35. Kобасицијада у Турији - најбоље
организована до сада  ● ●  стране 4 и 5

Рекордна кобасица од 2.035 метара 
разграбљена за неколико сати

Најбољи укуси и мириси туријских производа, пре свега кобасице, 
и овога пута окупили су бројне посетиоце из скоро свих крајева све-
та. Јубиларна 35. Kобасицијада у Турији била је 23. фебруара центар 
света. Надалеко чувена Kобасицијада још једном је потврдила квали-
тет, не само по најбољем укусу кобасице која се овде производи, већ и 
по целокупној организацији манифестације која је трајала три дана.

 ● ●  страна 3

Хумана акција  
„Руке спаса“ уз 
подршку локaлне
самоуправе
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Имамо добар Дом здравља уз снажну подршку општине
• Доктор Властимир Кладар броји своје прве недеље на функцији директора Дома здравља „Др Ђорђе Бастић“. Вођење 
установе примарне здравствене заштите није му страно, дугогодишње искуство стицао је у ДЗ Беочин, који је у јед-
ном тренутку довео до позиције једне од најбољих установа у Јужнобачком округу. Зато сада има могућност да упоре-
ди системе рада и у Србобрану, ако треба, имплементира све оно што се већ показало као добро и ефикасно. О томе 
да ли и колико има потребе за увођењем новина и мењањем већ уиграног система, за Србобрански информатор гово-
рио је др Кладар.
„Моји први утисци на 

функцији директора Дома 
здравља ‘Др Ђорђе Бастић’ 
су веома добри. Ово је је-
дан напредан, ефикасан 
и добар Дом здравља у 
којем људи вредно раде. 
Сада смо пред реакреди-
тацијом и да би је обавили 
морали смо испоштовати 
бројне протоколе у свим 
службама и одсецима, и у 
медицинском и немеди-
цинском делу. Нема бојаз-
ни да нећемо обновити 
акредитацију, верујем уз 
добре оцене, и у перспек-
тиви видим још ефикас-
нију и бољу установу која 
свим грађанима општи-
не Србобран пружа добру 
здравствену заштиту при-
марног типа, уз специја-
листичке услуге“, изнео 
је прве утиске и издвојио 
прве активности др Кла-
дар.  Према његовим речи-
ма, Дом здравља Србобран 
је једна од ретких установа 
у Војводини у који локал-
на самоуправа улаже толи-
ко велика средства, само у 

2019. години 27 милио-
на динара. „У средини из 
које ја долазим, у којој Дом 

здравља такође опслужује 
око 16.000 грађана, та сума 
за претходну годину изно-
сила је пет милиона дина-
ра. Оно што се издваја из 
општинског буџета је ве-
ома значајно и обезбеђује 
могућност да установа до-
бро ради и пружа бројне 
бесплатне услуге. Код нас 

функционишу поједине 
службе које према закон-
ским одредбама не при-

падају установама ове ве-
личине. Имамо Медици-
ну рада која нам је прошле 
године остварила 7,7 ми-
лиона динара. Обезбеђи-
вањм бројних специјали-
стичких услуга циљ Дома 
здравља и локлне самоу-
праве је да здравствена 
заштита у општини Ср-

бобран буде квалитетна 
и лако доступна паијен-
тима да не морају за сва-

ки специјалистички пре-
глед да иду у друге градо-
ве. Имамо радиолога, ин-
тернисту, пнеумофтизи-
олога, педијатра, психо-
лога и све то не припада 
установи нашег обима, 
али ми желимо да их за-
држимо и те услуге пону-
димо у Србобрану“, рекао 

је др Кладар. Он је истакао 
да се тренутно решавају од-
ређени организациони не-
достаци и уводи одговор-
нији однос према одређе-
ним обавезама и имовини, 
што је одмах дало резул-
тате - за само пола месеца 
кроз рационализацију у си-
стему грејања и потрошњи 
горива уштеђено је 120.000 
динара. „Веома сам задо-
вољан људима које сам за-
текао у Дому здравља. Ка-
дровска ситуација задо-
вољава, али има места и 
за унапређење. Тренутно 
наша четири лекара су на 
специјализацијима које 
финансира општина Ср-
бобран, што је веома ретко 
у пракси. У овој установи 
се ништа не наплаћује, за 
разлику од других Домова 
здравља, лабораторијска 
услуга је гратис, нудимо 
разне прегледе, а истовре-
мено имамо одрживу уста-
нову, што је најважније“, 
каже нови директор Дома 
здравља „Др Ђорђе Бастић“.

Општина Србобран за услуге здравствене заштите у 2019. години издвојила 27 милиона динара

Одобрене стипендије за 92 студента
• Општина Србобран издваја четири милиона динара за финансирање најбољих судената.

Општина Србобран и ове 
године одобрила је сти-
пендије за најбоље студен-
те са територије општи-
не. Укупно су одобрене 
стипендије за 92 студента.

По 6.000 динара месеч-
но добиће 41 студент чија 
је просечна оцена изнад 
8, док ће 25 студената са  
просеком од  мањим од 8 и 
26 студената  који су прва 
година студија, добијати 
месечно по 3.000 динара.

За студенте  друге, треће, 
четврте године и мастер 
студија чији просек је већи 
од  8, ове године износ сти-
пендије је повећан и изно-
си 6.000 динара. Циљ нам 
је да на тај начин подстак-
немо њихов рад да буду још 

успешнији.  Иначе од укуп-
но 94 поднете пријаве две 

су одбијене због тога што 
нису били испуњени усло-
ви конкурса.  “Наша оба-
веза је да водимо рачуна 

о стандарду студената, да 
им олакшамо рад и учење, 

а жеља нам је да након зав-
ршених студија остану у 
Србобрану и да заједнич-
ким снагама, нашим иску-

ством а  са њиховом енер-
гијом, идејама учинимо 

Србобран бољим местом 
за живот. ‘Инвестиција у 
знање, плаћа најбоље ка-
мате’. Улагање у образо-

вање један је од приори-
тета локалне самоуправе, 

Општина 
Србобран 
и з д в а ј а 
више од 
70 милио-
на динара 
за финан-
с и р а њ е 
предшкол-
с к и х  и 
школских 
уста нова, 
и више од 
40 милио-
на за раз-
вој и про-

моцију спорта“, рекао је 
Радивој Парошки пред-
седник општине Србобран.

Улагање у образовање један је од приоритета локалне самоуправе
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Почиње изградња постројења за пречишћавање отпадних вода

Србобран гради пречистач отпадних вода

Општина Србобран обе-
збедила је 330 милиона ди-

нара из буџета АП Војводи-
не за изградњу постројења 
за пречишћавање отпад-
них вода. Овај пројекат је 
најважнији и највећи ин-
фраструктурни пројекат 
у Србобрану у последњих 
неколико деценија и ње-
гова реализација, уз из-
градњу канализационог 
система, трајно ће изме-
нити и унапредити лич-
ну карту града и квали-
тет живота у њему. Уговор 
о изградњи постројења за 
пречишћавање отпадних 
вода биће потписан веома 
брзо, а сва неопходна до-
кументација већ је прегле-
дана и оцењена као одгова-

рајућа у надлежним служ-
бама Покрајинске владе. Са 

намером да се прецизирају 
обавезе обе стране, у поне-
дељак су се у Покрајинској 
влади још једном срели и 
о свему разговарали пред-
седник Покрајинске вла-
де Игор Мировић, дирек-
тор Управе за капиатла ула-
гања Недељко Ковачевић и 
председник општине Ради-
вој Парошки. „Успели смо 
да новац за изградњу по-
стројења за пречишћа-
вање отпадних вода, обе-
збедимо из буџета Војво-
дине. Одобрено нам је 330 
милиона динара за ком-
плетан пречистач који се 
неће градити у фазама већ 
у пуном капацитету. Из-

градња ће трајати две го-
дине – у овој ћемо доби-
ти првих 165 милиона, а у 
2020. години преосталих 
165 милиона“, рекао је Па-
рошки. Председник општи-
не је уверен да је изградња 
пречистача најзначајнија 
инвестиција за Србобран 
у последњих више десетина 
година. „Знали смо да ово 
улагање не можемо запо-
чети без подршке виших 
органа власти. Након до-
говора са Покрајинском 
владом да она у пуном из-

носу финансира изградњу 
ППОВ, не можемо и не 
желимо да кријемо задо-
вољство што имамо так-
ву подршку и што ћемо 
новац којим располаже 

локална самуправа моћи 
усмерити у неке друге, за 
наше грађане подједнако 
важне пројекте. За нас је 
најважније да изградњом 
ППОВ испуњавамо глав-
ни услов и отварамо про-
стор да у Србобрану гра-
димо канализациони си-
стем. Због недостатка 
пречистача нисмо могли 
да се појављујемо на кон-
курсима за подршку из-
градње канализације, јер 
није било смисла гради-
ти канализацију која не 

води нигде или води не-
прерађене отпадне воде 
право у канал. Упоредо 
са изградњом ППОВ тра-
жићемо подршку и за из-
градњу главног колекто-

ра до пречистача и из-
градњу система канализа-
ције у Србобрану. Струч-
ни тим који ће се бавити 
реализацијом пројекта је 
формиран и имамо при-
премљен пројекат за из-
градњу главног колектора, 
али и комплетну канали-
зациону мрежу у Србобра-
ну“, појаснио је Парошки. 
Јавна набавка велике вред-
ности биће расписана вео-
ма брзо и трајаће 35 дана. 

„Надам се да ће у року 35 
дана све бити решено. Ми 

имамо сву неопходну до-
кументацију и нема раз-
лога да радови не почну 
на време, одмах са отва-
рањем грађевинске сезо-
не“, истакао је Парошки. 

Информације о пројекту

„Постројење за пречишћавање отпадних вода – ППОВ 
је објекат, тачније скуп објеката и процесних јединица 
које заједно служе за поправљање квалитета, тј. пре-
чишћавање отпадне воде пре испуштања у реципијент, 
који је у овом случају пловни канал хидросистема ДТД 
„Бечеј – Богојево“. Капацитет ППОВ-а за потребе на-
сеља Србобран је 14.400 ЕС (еквивалент становника)“.    

• „Сећамо се и бољих времена, а Србобран није имао снаге да крене у изградњу пречистача и канализације. Коначно 
смо успели да обезбедимо велику инвестицију и њена реализација створиће услове да остваримо вишедеценијски план 
– да Србобран има канализациону мрежу“, каже за Србобрански информатор Радивој Парошки, председник општине 
Србобран. 

Одустали од кредита, стигла бесповратна средства у пуном износу

Пре неколико година Србобран је био пред изградњом постројења за прераду от-
падних вода и тада је био план да локална самоуправа уђе у банкарски кредит, уз 
део средстава који је требао стићи као донација словеначке државе за подршку из-
градњи. „Услови за то, ипак, за нас нису били повољни и одустали смо од тог аран-
жмана. Стрпљење се исплатило и успели смо да у пуном износу обезбедимо подрш-
ку наше државе, што је најбоља могућа верзија за грађане општине Србобран“, ре-
као је Парошки.   

Савет за безбедност саобраћаја општине Србобран у акцији “Ум на друм“

Повећана безбедност учесника у саобраћају
Савет за безбедност  са-

обраћаја општине Ср-
бобран је од 25. фебруара   
укључен у акцију под нази-

вом «Ум на друм». Акцију 
је покренула Агенција за 
безбедност саобраћаја Ср-
бије и има за циљ да пре-
вентивно делује и повећа 

безбедност учесника у са-
обраћају. Током акције пла-
нирано је постављање бил-
борда са упозорењима на 

опасности које вребају у са-
обраћају, штампање и поде-
ла флајера са адекватним 
садржајем, као и обилазак 
угоститељских објеката где 

би волонтери акције спро-
водили алкотест код наших 
суграђана који желе да са-
рађују, а како би се подигла 
свест о штетности алкохо-
ла и како би се лично уве-
рили у степен повећања ни-
воа алкохола у крви, уно-
шењем алкохолних пића у 
организам. Годишње у све-
ту 1,2 милона људу изгуби 
живот у саобраћајним нез-
годама, а од 40 - 50 милиона 
људи буде повређено у са-
обраћајним незгодама на 
свету. Због тога УН су про-
гласиле деценију безбедно-
сти саобраћаја од 2011 годи-
не до 2020 године и као циљ 
поставили да 2020. године 
дупло мање људи страда у 
саобраћајним незгодама у 
односу на 2011. годину.

Статистика

Укупан број смртно страдалих учесника у саобраћају 
на путевима општине Србобран у периоду од 2013. до 
2017. је 16 лица, а за исти период било је 279 саобраћај-
них незгода и 263 лица је повређено.
Највише незгода је било 2015. године 67. Највећи број 
погинулих је било 2017. године када је смртно страда-
ло 5 лица.
Исте године било је највише повређених, укупно 74. Од 
2013. до 2017. сваке године је било 2 повређена пешака, 
а у посматраном временском периоду ни један пешак 
није смртно страдао у саобраћају. За исти период на 
територији наше општине погинуло је двоје бицикли-
ста, а 46 је повређено, док је троје возача мотоцикла 
и мопеда погинуло и 31 повређено.
Погинуло је 8 возача путничких аутомобила и  61 је по-
вређен у општини Србобран током периода 2013-2017.
Што се тиче возача трактора, један возач трактора 
био је повређен у новембру 2013 године. Једно дете је по-
гинуло у априлу 2017. године, а 25. деце је било повређено.
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Јубиларна 35. Kобасицијада у Турији – најбоље организована до сада

• Најбољи укуси и мириси туријских производа, пре свега кобасице, и овога пута окупили су бројне посетиоце из 
скоро свих крајева света. Јубиларна 35. Kобасицијада у Турији била је 23. фебруара центар света. Надалеко чувена 
Kобасицијада још једном је потврдила квалитет, не само по најбољем укусу кобасице која се овде производи, већ и 
по целокупној организацији манифестације која је трајала три дана.

Рекордна кобасица од 2.035 метара разграбљена за неколико сати

У Турији у којој живи око 
2.000 становника, за три 

дана колико траје Kоба-
сицијада, ово место посе-

тило је преко 50.000 људи. 
Ове године јубиларна 35. 
Kобасицијада била је јед-
на од најбоље ор-
ганизованих до 
сада. Хладан, ве-
тровит, али сун-
чан дан окупио је 
бројне љубитеље 
кобасице  и дру-
гих месних пре-
рађевина. Врсни 
мајстори, њих 10, 
правило је нај-
дужу кобасицу 
на свету два и по 
дана, а употре-
били су за њу 2,5 
тоне меса. Резул-
тат је био кобаси-
ца за Гиниса, ду-
гачка 2.035 мета-
ра. Она је “плану-
ла” врло брзо, јер 
су бројни посети-
оци дошли упра-
во да би купили 
који метар нај-
боље и најдуже кобасице. 
Метар ове кобасице коштао 

је 400 динара. Част да отво-
ри ову јубиларну манифе-

стацију припала је председ-
нику општине Србобран, 

Радивоју Парошком. „Дра-
ги пријатељи,  драги го-
сти са свих меридијана, 

добродошли у Турију, у 
центар света, у центар 

кобасице. Наша Kобаси-
цијада је постала бренд 

и надалеко  чувена. Овде 
смо сви заједно јер волимо 

Турију, воли-
мо Туријце, а 
наравно во-
лимо да ви-
димо најду-
жу кобасицу 
на свету, која 
је и званич-
но најдужа 
у Гинисовој 

књизи рекорда. Општи-
на Србобран снажно под-
ржава ову манифеста-

цију због тога 
што она може 
да покрене мно-
ге друге економ-
ске, привредне и 
туристичке по-
тенцијале које 
наша општина 
има. Овде смо 
да би допринели 
да наша Kобаси-
цијада буде до-
бро организова-
на и да буде нај-
боља, јер је она и 
најстарија коба-
сицијада, однос-
но најстарија ор-
ганизација која 
се бави оваквом 
врстом манифе-
стације. Kажу да 
је од манифеста-
ција којима је у 
називу задњи 

део речи ‘јада’,  Олим-
пијада најстарија, а по-

сле тога следи туријска 
Kобасицијада. Општина 

Србобран поред ових зна-
чајних потеза које покреће 
Kобасицијада, обезбеђује 
нешто што ће заједно са  
Kобасицијадом омогући-
ти убудуће да туријска ко-

басица буде бренд, да ту-
ријска кобасица буде до-
ступна током целе године, 
тиме ћемо упослити наше 

произвођаче и запослити 
наше људе”, рекао је, из-
међу осталог, Парошки. 

Обраћајући се бројним 
посетиоцима он им је по-

желео да на манифеста-
цији, уживају, пре све-
га, у добром укусу кобаси-
це. “Желим вам свако до-
бро и све најбоље и да се 
лепо проведете у нашој 

Турији са нашим Турин-
цима, да пробате и осети-
те најлепше, најбоље ми-
рисе и укусе ове најдуже 

кобасице. Живели и ужи-
вајте”, поручио је Парошки.

Најављен велики пројекат – Електрификација атара

Приликом отварања манифестације, председник општине Србобран, 
Радивој Парошки, упознао је присутне са пројектима на којима ради 
локална самоуправа, а који ће допринети развоју Турије. “Ми сада 
имамо један велики пројекат ‘електрификација атара’,  који ће 
омогућити развој повртарства, воћарства, сточарства и се-
оског и салашарског туризма, а све је то повезано и са туријском 
Kобасицијадом”, истакао је Парошки.

Главни покровитељ општина Србобран

Поред бројних спонзора општина Србобран главни је 
покровитељ Kобасицијаде. Уз финансијску, општина 
пружа и сваку другу помоћ, укључујући и логистичку. 

“Захваљујем се свим спонзорима, а на првом месту 
нашем генералном покровитељу, а то је општина 
Србобран, без које не би могла да буде организована 
ова велика манифестација. Ова Kобасицијада је нај-
боља до сада у организационом смислу, и ми тежимо 
да сваке године буде боља и квалитетнија”, рекао је 
Мирослав Атанасковић - Точа, председник Удружења 
Kобасицијада из Турије.
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Турију посетили гости из целог света

Да је Kобасицијада све 
успешнија и атрактивнија, 

поред све већег броја го-
стију, потврђују и бројни 

медији који су пратили ову 
манифестацију. Готово да 

нема телевизије и новина 
у земљи које нису пренеле 
део атмосфере из Турије. 
Непосредно пре изношења 
најдуже кобасице на свету, 
у згради МЗ Турија одржа-
на је и конференција за но-

винаре. Присутне је најпре 
поздравио председник 

Савета МЗ Турија, Милош 
Јовановић, а више о самој 

организацији и значају Kо-
басицијаде за Турију, али 

и целу општину, говори-
ли су председник општи-
не Србобран, Радивој 
Парошки, и председник 
Удружења “Kобасиција-
да”, Мирослав Атанаско-
вић – Точа. “Ово је једна 

од најзначајнијих мани-
фестација на територији 

општине Србобран. Она 
има вишеструки значај за 
све нас и због тога локал-
на самоуправа, подржава 
манифестацију у чију ор-
ганизацију је укључено 
много људи који се труде 
да ова брендирана мани-
фестација буде што боља. 
Туријска кобасицијада је 
бренд који је познат не 
само на територији наше 
земље већ много шире. И 
ове године стигли су нам 
гости чак са удаљених 
континената Америке, 
Аустралије и наравно из  
Европе. Манифестација 
је позната не само по ду-
жини кобасице, већ и по 
квалитету”, рекао је Па-
рошки. Поред гостију из 
свих крајева, у званичној 
посети општини били су 
гости из Хрватске, Мађар-
ске и Русије.

Током централног дана 
манифестације одржано је 
и такмичење у прављењу 
свеже кобасице. Надмета-
ли су се чувени мајстори ко 
ће направити најбољу ко-
басицу ове године. Један од 
такмичара је рекао: “Поред 
квалитетног меса, разних 
зачина, малих тајни вели-
ких мајстора, најважнији 
зачин је - љубав”. У изради 
свеже кобасице које је одр-
жано уочи манифестације 
прво место освојио је др 
Мунтиан Јанош из Орош-
хазе, друго место припало 

је Хари Јожефу из Печуја, 
док је треће место припа-
ло екипи Ракетић Бобота 
из Хрватске. Такмичење 
у прављењу сувих коба-
сица одржано је у четири 

категорије. У категорији 
у којој су се такмичили 
само Туринци, најбољу 

суву кобасицу направио је 
Душан Елесин, друго ме-

сто припало је Раниславу 
Станкову, а треће Здрав-
ку Елесину. У категорији 

произвођача из Србије 
за најбољу суву кобаси-
цу прво место освојио је 

Иван Терек, друго место 
припало је Јелени Радин, а 
треће место освојио је Не-
над Радин. У међународној 
категорији најбоља сува 
кобасица стигла је са Kме-

тија Гдинца, друго место 
заузела је Дубравка Видуч, 
док је треће место освоји-

ла екипа из Светог Пета-
ра у шуми. У категорији 

индустријских кобасица 
прво место освојио је Си-
ниша Раказов, друго место 

Супермикс плус и треће 
место освојио је Данило 
Бељански.

• Програм на манифестацији био је разноврстан. На централној бини смењивали су се музичари, флоклорна друштва, 
KУД-ови, у згради МЗ Турија била је отворена ликовна изложба србобранског  Удружења АРТ, а као звезда манифеста-
ције наступала је популарна певачица Цакана. 

Успешно реализована једна од најзначајнијих манифестација у општини Србобран - Kобасицијада

Kобасицијада покретач значајних активности

“Туријска Kобасицијада може да буде покретач мно-
гих других економских, привредних и туристичких 
активности, а на нама је да предузмемо конкрет-
није кораке који ће то обезбедити. Наша општина  
може да буде један од великих туристичких потен-
цијала. Заједно са Бељанском баром као и са објек-
тима који су веома значајни за историју Срба и на-
рода који живе на овом подручју, затим чувена поро-
дица Дунђерски, песник  Лаза Kостић, могу да чине 
леп садржај у богатој туристичкој понуди. Наме-
ра нам је да сачинимо пројекат који ће то омогући-
ти”, рекао је председник општине Радивој Парошки.

Поносни Туријци

Тачно у подне изнета је најдужа кобасица на свету. 
Бројни посетиоци чекали су у реду да купе свежу, на-
далеко чувену кобасицу. “Турија је мало место које 
за време Kобасицијаде посети око 50.000  људи. Сви 
се окупе да би пробали нашу најбољу, најдужу све-
же направљену кобасицу. Вредни мајстори су два 
и по дана непрестано правили ову кобасицу”, рекао 
је  поносно Точа.

Игре из целе Србије

Током три дана манифестације у богатом култур-
ном програму наступали су бројни музичари, фолклор-
ни ансамбли, културно-уметничка друштва, тамбу-
раши, а централног  дана манифестације, наступала 
је певачица Цакана.
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Сарадници Србобранског Информатора:

И у златном добу живота - радни ангажман
• „Доста је напорно и тешко на овом месту, излазимо у сусрет чланству колико је могуће. Наравно има и лепих тре-
нутака, а то су наша дружења и излети који су обавезно и едукативно - културног карактера“, каже Љубица Алар-
гић, председница Удружења пензионера, које постоји пуних седамдесет година.

Портрет: Љубица Аларгић, председница општинског Удружења пензионера Србобран

 Општина Србобран има 
велики број пензионера 

око 2700, а чланство  Удру-
жења чини скоро  полови-

на, заправо око 1250 пензи-
онера, како каже Аларгић. 

Она је на челу овог великог 
Удружења у првом манда-

ту, али у послу око Удру-
жења је пуних шест година, 

јер је обављала функцију 
заменика председника, а 

врло често и председника, 
до званичног именовања. 

Стога има великог 
искуства у раду ове 
организације.

Прича да јој је 
најтеже било пре 
шест година када се 
укључила у рад ор-
ганизације која је 
тада имала свега 360 
чланова. “Радила 
сам пуно на промо-
цији организације, 
одржавајући разне 
састанке, актив-
ности, омасовља-

вајући чланство које 
данас чини најмного-

бројнију организацију од 
1250 чланова у Србобра-

ну и око педсет у Турији и 
нешто мање од ове цифре 
у Надаљу“, каже Љубица, 
додајући да су ипак уз то 
ишли и они лепи трену-
ци, а то су излети које су 
организовани током лета 

и пролећа и који су увек 
подразумевали одлазак 
и посету неком културно 
историјском споменику 
или месту где се увек мог-
ло видети нешто ново и 
научити. Љубица Аларгић, 
иако је, како би се то рек-
ло у златном добу живота, 
по изгледу и радном елану 
и активностима на којима 
је ангажована, могло би се 
закључити другачије, да је 
пре свега у пуном радном 
ангажману. Прича  да фи-

нансије задају главобоље, 
плаћа се закуп простора, 
комунални трошкови, али 
да се то ипак некако прева-
зилази  уз подршку Савеза 
пензионера Војводине, уз 
велики рад, активности 

и уз учешће на локалним 
пројектима уз помоћ ло-
калне самоуправе и дона-
тора и спонзора.

Тренутно су у току актив-
ности на изради Плана и 
Програма Удружења за те-
кућу годину и одржавање 
редовне скупштине, треба 
се припремити и за пред-
стојећи Дан жена, осми 
март, јер ово Удружење 
учествује у свим друштве-
ним активностима ове 
заједнице.

Активности

У оквиру општинске организације пензионера су удружење жена које се бави везом 
и хеклањем, постоји певачка група, активно су укључени у KУД Бард. Од недавно 
су похађали семинар и уче да играју. Претпрошле године учествовали су, са другим 
србобранским културним удружењима у хуманитарном концерту где су успели да 
скупе око од 70.000. динара за потребе једног болесног детета.

Добра сарадња са локалном самоуправом

„Подршку имамо од локалне самоуправе учествујући 
на конкурсима који се редовно расписују на локалу за 
подршку раду удружењима и организацијама са те-
риторије наше општине“, рекла је Љубица Аларгић.

Комплет постељина за новорођенчад
• Двадесет постељина за новорођенчад уз ручне радове које су урадиле чланице Удружења „Рука спаса“, су поклони, 
које је уручила младим мајкама Савка Лазић, председница овог Удружења.

 Хумана акција  „Руке спаса“  уз подршку локалне самоуправе

Удружење „Рука спа-
са“ је на пригодној свеча-

ности уручило поклоне 
србобранским мајкама у 
виду постељине за бебе 
као и капа, шалова и дру-
гих ствари које су вредне 
руке ових жена исплеле. 
Поклони  од 20 комплета  
постељина за новорођен-

чад су обезбеђени уз по-
моћ локалне самоуправе 

Србобран. “Наше удру-
жење већ другу годину 
за редом организује ове 
акције стим што сваког 
другог месеца правимо 
списак за поклоне за најм-
лађе суграђне, на тај на-
чин што чланице исплету, 

исхеклају разне предмете 
за потребе најмлађих, као 
што и уз помоћ локалне 
самоуправе и учешћем на 
пројектима обезбедимо 
потребна средства и тако 
реализујемо наш хумани-
тарни рад и акције“, рек-
ла је Савка Лазић, на доде-
ли поклона. Уприличеној 
свечаности присуствовао 
је и Радивој Парошки, 
председник општине Ср-
бобран, који је поздравио 
ову акцију, захвалио се же-
нама чланицама удружења, 
рекавши да локална само-
управа подржава њихов 
хумани рад. „И подржа-
вамо такве организације, 
које имају друштвену 
одговорност и осећај за 
шири интерес друштве-

не заједнице. Иначе обе-
збеђујемо по  20.000. ди-
нара  за свако новорођено 
дете, а издвајамо 40.000. 

динара за самохране 
мајке. Општина има и 
Програм за оснаживање 
породице, у оквиру којег 
су и конкурси  социјал-
ног збрињавања на које 

је конкурисало ово удру-
жење. Захвалан сам овим 
женама на уложеном тру-
ду и раду и на вољи да по-

могну људима, а младим 
мајкама желим да им деца 
брзо одрасту и да их изве-
ду на пут успешног живо-
та“, рекао је Парошки.
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Könyvbemutatóval indult 
február 1-jén, az író születés-
napján a Gion Nándor Napok 

rendezvénysorozat a szent-
tamási Népkönyvtárban. Az 
irodalmi eseménysorozat a 
tavalyi budapesti Könyvhétre 
megjelent Gion Nándor című 
album bemutatójával kezdő-
dött, a kötetről a szerkesztők, 
Kurcz Ádám és Horváth Futó 
Hargita beszélt. A Gion-al-
bum a budapesti Napkút Ki-
adó, a Petőfi Irodalmi Mú-
zeum és a szenttamási Gion 
Nándor Emlékház gondozá-
sában jelent meg, és a kiadó 
Hang–Kép–Írás sorozatának 
hetedik kötete. 
A telt házas irodalmi es-

ten Kurcz Ádám elmondta, 
a ,,képes-hangos” könyv Gion 
Nándor életét és alkotó életét 
mutatja be, mindenből csipe-

getve, amivel Gion Nándor 
foglalkozott: ‒ Többek között 
olyan dokumentumok talál-

hatók benne, amelyek rádiós 
szerkesztői munkáját, a szín-
házi igazgatósága éveit mutat-
ják be, de a legtöbb írás még-
is az írói tevékenységéről szól, 
képben, hangban, dokumen-
tumokban. A hangjátékokat 
tartalmazó melléklet nem a 
kötetben található, hanem a 
Petőfi Irodalmi Múzeum és 
a Napkút Kiadó honlapján, 
a hanganyag között olyan is 
megtalálható, amelyben az 
író a saját hangján szólal meg. 
A könyvben ezen kívül más 
dokumentumok, pl. családfa, 
térkép, családi fotók, jegyző-
könyv vagy akár osztálynév-
sor segít abban, hogy megért-
sük, milyen közegből szár-
mazott Gion Nándor, me-

lyek voltak azok a körülmé-
nyek, amelyek hatottak akár 
írói, akár magánéletére, fej-
lődésére.

Horváth Futó Hargitától 
megtudtuk, hogy a kötet szer-
kesztését több évnyi kutató- 
és gyűjtőmunka előzte meg. 
A könyv érdekessége, hogy 
Gion Nándor saját szövegei 
által meséli el az életpályáját. 
A meglévő fényképekhez vá-
logatták ki a szövegeket, vagy 
egy-egy szöveghez, amelyet 
fontosnak tartottak megje-
lentetni, készítettek fényképe-
ket, kerestek dokumentumo-
kat. A Gion Nándor Emlék-
házban gazdag fényképanyag 
található, ebből is válogattak. 
A szerzők hálásak Dormán 
Lászlónak, aki jelen volt az 
író fontosabb életeseménye-
in, és rendelkezésükre bo-
csátotta a fényképeit, az Új-
vidéki Rádió magyar nyelvű 
drámaműsorok szerkesztő-
ségétől pedig a hangjátéko-
kat kapták el. Sokan segítet-
ték a kutatásukat, munkáju-
kat egy-egy fényképpel, do-
kumentummal, információ-
val. Mindketten Gion életmű-
véből írták a doktori disszer-
tációjukat, tehát jól ismerték 
az opust, itt viszont adott volt 
a terjedelem, amihez tartani-
uk kellett magukat, és meg 

kellett határozniuk, mi az, 
ami kimarad, és mi kerül be 
a kötetbe.
A Gion Nándor Napok ren-

dezvénysorozat szervezője a 
Gion Nándor Kulturális Köz-
pont. A Gion Nándor Napo-
kat 2006 óta minden év feb-
ruárjában és március első fe-
lében rendezik meg, és olyan 
vendégeket hívnak meg, 
akiknek valamilyen közük 
van Gion Nándorhoz.
A könyvbemutató végén 

Kiss Tamás, a Gion-emlék-

ház munkatársa meghirdette 
a 2019. évi Gion Nándor No-
vella- és Műfordítói Pályáza-
tot. A novellapályázat célja a 
magyar irodalom és szelle-
miség gazdagítása, új művek 
írásának serkentése, és a gi-
oni irodalmi diskurzusok to-
vábbéltetése, a műfordítói pá-

lyázaté pedig Gion Nándor 
mindmáig szerbül nem olvas-
ható elbeszéléseinek, novellá-
inak szerb nyelvre fordítása. 
A Gion Nándor Napok ren-

dezvénysorozat keretében 
február 22-én bemutatták 
Gion Nándor Sortűz egy fe-
kete bivalyért című regényé-
nek szerb fordítását a Szent-
tamási Kultúrotthonban. Az 
irodalmi esten jelen volt Ko-
vács Jolánka, aki lefordította 
az író alkotását, dr. Horváth 
Futó Hargita, a kötet szer-

kesztője és Munjin Andrea, 
a kötet illusztrátora. A mű-
sorban felléptek a Med i žao-
ka színtársulat tagjai. Az iro-
dalmi est végén megnyitották 
a könyv illusztrációiból ösz-
szeállított tárlatot.

Az író születésnapján mutatták be a Gion Nándor-albumot Szenttamáson

A Vajdasági Agráregyesü-
letek Szövetsége szervezésé-
ben a szenttamási községhá-
za nagytermében 2019. febru-
ár 5-én Aktuális pályázatok 
és a kötelező gazdasági be-
jegyzések elnevezéssel lakos-
sági fórumot tartottak. Az est 
vendége Juhász Attila szerbi-

ai mezőgazdasági államtit-
kár, Molnár Viktor, a Tarto-
mányi Mezőgazdasági Fej-
lesztési Alap igazgatóhelyet-
tese, Nagy Miklós, a Vajda-
sági Agráregyesületek Szö-
vetségének elnöke Zentáról 
és Nagy Miklós temerini pá-

lyázatíró volt. Az összejöve-
telt Ifjú Lívia szenttamási fa-
lugazdász vezette. A lakos-
sági fórum elsődleges szere-
pe, hogy a szenttamási falu-
gazdászt és annak munká-
ját megismertessék a itteni 
földművesekkel. Az előadá-
son a termelők olyan infor-

mációkhoz jutottak, amelyek 
a mindennapi életben nélkü-
lözhetetlenek: szó volt a tar-
tományi, köztársasági vagy 
az EU-s támogatásokról és a 
napszámosok, vagyis a sze-
zonjellegű dolgozók bejelen-
téséről. A jelenlévők megtud-

haták azt is, hogy a gazdasá-
gok (újra)regisztrálásában a 
falugazdászok maximális se-
gítséget nyújtanak . A Vajda-
sági Agráregyesületek Szövet-
ségének második mezőgazda-
sági előadását február 19-én 
szervezték. A növényvéde-
lem jelene és jövője a válto-

zások viharában elnevezésű 
előadást dr. Bagi Ferenc, az 
újvidéki Mezőgazdasági Kar 
tanára tartotta. A jelenlévők 
nem csak egy igen érdekes 
előadáson vehettek részt, ha-
nem az előadó által írt könyv-
vel is gazdagodhattak.

Mezőgazdasági lakossági fórum Szenttamáson Ajándékkönyv a szenttamási magyar 
tannyelven tanuló végzős óvodásoknak
Február utolsó napjaiban 

ajándékcsomagot kaptak 
azok a szenttamási óvodá-
sok, akik 2019 szeptemberé-
től első osztályba indulnak, 

és akiknek szülei a magyar 
tannyelvű oktatást választot-
ták a számukra.
Az MNT és a Rákóczi Szö-

vetség hosszú évek óta szo-
rosan együttműködik. A Rá-
kóczi Szövetseg iskolaválasz-
tási programja kiegészíti az 
MNT Vackor programját, en-
nek az elképzelésnek az apro-
póján osztották ki a Mátyás, 
az igazságos című meseköny-
vet és egy-egy tábla csokolá-

dét az óvodásoknak.
A Rákóczi Szövetség 2013 

óta biztosít ajándékokat a 
magyar tannyelvű iskolába 
induló kisdiákoknak.A Ma-

gyar Nemzeti Tanács Vackor 
programjának megálmodói 
fontosnak tartják azt, hogy 
a gyermekeket „meséltessék”, 
hogy meséljenek nekik anya-
nyelvükön, hiszen ezáltal bő-
vül a képzeletviláguk, szókin-
csük. Mindezek mellett a me-
séléssel töltött idő jelentősen 
hozzájárul ahhoz, hogy a pi-
cik érett és gondolkodó fel-
nőttekké váljanak.



КУЛТУРА И СПОРТ СРБОБРАНСКИ ИНФОРМАТОР

Чланови Културно-умет-
ничког друштва „Бард“, у 
оквиру Кобасицијаде одр-
жали су величанствен тра-

диционални концерт.  Јед-
на од најзначајнијих мани-
фестација у општини Ср-

бобран, туријска Кобаси-
цијада, свечано је затво-
рена концертом КУД- а  

„Бард“. Школска сала  у ту-

ријској школи била је пуна 
посетилаца који су ужива-
ли у богатом програму.

Публика уживала у 
концерту

• Заједно са спортским пријатељима из неколико градова Војводине, 
Рукометни клуб Србобран обележио је 65. рођендан. 

Рукометни клуб Србобран обележио 65 година постојања

РК Србобран за нови сјај 
популарног спорта

У поводу овог јубилеја 
организвани су рукомет-
ни турнири за сениоре и 

јуниоре, на којим је уче-
ствовало осам екипа, а сви 
се могу осећати победни-
цима јер су били део спор-
тске манифестације орга-
низоване у славу рукоме-
та и спорта уопште.„Наша 
жеља је била да обележи-
мо редак јубилеј и резул-
тат нам није био у првом 
плану. Својим радом по-
лако враћамо рукомет на 
старе стазе славе, где му је 
место и  што је и била на-
мера овог ревијалног тур-
нира. Прославили смо 65. 
рођендан и сад је пред 
нама месец и по дана оз-
биљног рада пре почетке 
првенствених утакмица. 
Овај турнир био је при-
лика да се први пут у овој 

години окупе сви наши 
играчи. Желим да се за-
хвалим Влади Шарчеву, 
Рајку Благојевићу, Срђа-
ну Дињашком и Стеви-

ци Бечејцу јер су огроман 
труд улагали и даље ула-
жу у то да се рукомету у 

Србобрану обезбеди за-
служено место“, рекао је 
тренер РК Србобран Вук 
Милојичић. Богата и слав-

на историја РК Србобран 
дуга је 65 година. За обеле-
жавање овог великог дату-

ма окупили су се јуниорски 
тимови Југовића из Каћа, 
Хајдука из Бешке, Младо-
сти из Бачког Јарка, екипа 
Растимо из Новог Сада и 

тим домаћина. У сениор-
ској конкуренцији снаге су 
одмерили екипе Сивца, Вр-

баса и Србобран. Најбољи 
тим турнира био је РК Си-
вац и награђен је пехаром 
за освајача турнира „Ср-

бобран 2019“. Врбас се оки-
тио сребрним, а домаћин 
РК Србобран бронзаним 
одличијима. Тимовима је 
признања уручио Ради-
вој Парошки, председник 
општине Србобран, који је, 
како је сам истакао, посеб-
но радостан што је рукомет 
поново популаран у нашој 
општини, јер је и сам био 
део тог спортског колекти-
ва, као његов  председник у 
време када се клуб такми-
чио у 1. лиги и био признат 
и поштован у целој држави. 
Најбољи стрелац турнира је 
Марко Чабаи из Сивца, нај-
бољи голман је његов саи-
грач Никола Богојевић, а 
најбољи играч Урош Елезо-
вић, који наступа за Врбас.

Најава Програма Дома културе 
Србобран за март 2019. године

07. 03. 2019. Отварање ликовне изложбе удружења            
„АТЕЉЕ 05“, Врбас

10. 03. 2019. Концерт “Бечејског удружења свирача 
- БЕУС“, велики концерт, учешће 30 музичара, разни 
жанрови музике

15. 03. 2019. Организовани одлазак у Српско народно 
позориште, представа „ДОПЛЕР“

18. 03. 2019. Отварање ликовне изложбе Данила Вук-
сановића

27. 03. 2019. Дечија опера „Пепељуга“
29. 03. 2019. Позоришна представа „Школа за љу-

бавнике“, играу Милан Васић, Милан Калинић, Јелена 
Ракочевић...

У припреми:
„ОД САРАЈЕВА ДО КОМПИЈЕЊА“- СРПСКА КЊИ-

ЖЕВНОСТ И ПРВИ СВЕТСКИ РАТ, аутор проф. Ра-
дојка Тмушић Степанов, уз учешће еминентних исто-
ричара, глумаца и музичких уметника.

Промоција ПОЕМЕ „СЕНКЕ М.ЦР.“ Зорана Ђерића, 
инспирисане делима Милоша Црњанског.

Датуми одржавања програма у припреми биће нак-
надно одређени и зависе од могућности аутора и учес-
ника.

О евентуалној допуни програма, благовремено ћемо 
вас обавестити.

Установа за културу
Дом културе Србобран 

Традиционални концерт КУД-а БАРД


